
BERICHTEN EN VARIA 

DE TANDHEELKUNDIGE OPLEIDING IN DE STATEN GENERAAL 

In de vergadering van 18 December j.l. heeft de Tweede Kamer de Begrootingen 
van Onderwijs, K. en W. voor 1946 en 1947 aangenomen, welke daarna ook door 
de Eerste Kamer zijn goedgekeurd. Hiermede is de instelling van een tweede opleiding 
voor tandarts, waarvoor op de begrooting een post was uitgetrokken, een feit gewor-
den. De inrichting van het daarvoor bestemde gebouw te Groningen zal thans, naar 
de Minister reeds 'had toegezegd, met spoed ter hand worden genomen. 

Wij laten hier uit de Handelingen der Tweede Kamer de beschouwingen volgen, 
die verschillende afgevaardigden aan de opleiding van tandartsen hebben gewijd, 
bij de beraadslagingen over de afdeeling Hooger Onderwijs. 

De heer Stokman: 

Een tweede urgent belang is de uitbreiding van het tandheelkundig onderwijs. Het 
aantal studenten is zeer groot, maar hun opleiding komt in het gedrang, doordat er 
geen plaats voor hen is. Anderzijds is het gebrek aan tandartsen zeer groot, zoodat 
ik een spoedige uitbreiding van de tandheelkundige opleiding zeer dringend zou 
willen aanbevelen. 

Mejuffrouw T e nde 1 o o: 

Thans zal ik mij dus moeten beperken tot enkele vragen over punten, die in ons 
universitaire leven en in ons hooger onderwijs nog dringend verbetering behoeven. 

Bij een andere afdeeling, die vandaag aan de orde is geweest, heb ik reeds uit 
den mond van den geachten bewindsman vernomen, da't hij er voldoende mee 
bekend is, hoezeer er een overbevolking aan onze universiteiten en hoogescholen 
op het oogenblik bestaat, maar ik zou toch graag van deze gelegenheid gebruik' 
maken om de aandacht van Zijne Excellentie nog eens te vestigen op den nood-
toestand, die heerscht met betrekking tot de opleiding van aanstaande tandartsen 
aan de Rijksuniversiteit te Utrecht. De Memorie van Antwoord geeft hieromtrent 
wel hoopvolle perspectieven, Mijnheer de Voorzitter, maar ik ben toch bevreesd, 
dat het geheel van deze maatregelen een beetje op de lange baan komt, ondanks 
de toezeggingen, dat dit niet het geval zal zijn. 

Ook mij heeft het rapport van de onderzoekingscommissie op dit punt wel 
bijzonder getroffen. De toestand in Utrecht is werkelijk onrustbarend. Wanneer men 
ziet, dat de 2de- en 3de-jaarsstudenten — meer dan 600 in getal 	hun studie niet 
kunnen vervolgen wegens gebrek aan ruimte en aan assistenten en de 170 Iste-jaars-
studenten eenvoudig niet kunnen worden toegelaten, dan zal men toch moeten inzien, 
dat deze toestand werkelijk geen verder uitstel kan lijden. Voor zoover het betreft 
noodzakelijke verbouwing zou ik er op willen aandringen, dat daarvoor toch een 
zekere voorrang, wat aangaat de materiaalverschaffing, wordt gegeven, maar om 
verbouwing alleen gaat het niet, maar ook om het aanstellen van assistenten, en 
dat kan tot op zekere hoogte worden opgevangen. 

Ik heb in de Memorie van Antwoord gelezen, dat het de bedoeling is aan de 
Rijksuniversiteit te Groningen een analoge opleiding mogelijk te maken. Ben ik goed 
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ingelicht, dan zou men te Groningen eenvoudig wachten op de toestemming van 
den betrokken Minister en dan zou men onmiddellijk kunnen beginnen. Ik zou gaarne 
in overweging willen geven deze toestemming binnen den kortst mogelijken termijn 
te doen afkomen. 

Mevrouw Fortanier—de Wit: 

Mijnheer de Voorzitter! Ik zou willen beginnen met aandacht te wijden aan de 
huisvesting van de studenten in de tandheelkunde in Utrecht. Ben ik goed ingelicht, 
dan zijn er in Utrecht meer dan 330 2de-jaarsstudenten voor 3 techniekzalen, die 
met 200 studenten al overbezet zijn. Ik zou mij willen aansluiten bij de geachte 
sprekers, die aan mij vooraf gingen, en den Minister willen verzoeken of hij met 
het overbrengen van een gedeelte van deze faculteit naar Groningen zoo groot 
mogelijIen spoed zou willen betrachten. 

De heer T er p s tra: 

In de tweede plaats zou ik mij, wat de opleiding van de tandartsen betreft, kort-
heidshalve willen aansluiten bij de rede van mejuffrouw Ten d e 10 0, ook omdat 
zij de zaak zoo uitnemend heeft uiteengezet; ik kan met haar argumenten en con-
clusies meegaan. 

De Minister van O n d e {• w ij s in zijn beantwoording der sprekers, zeide 
naar aanleiding van het gesprokene: 

In de tweede plaats is de tandheelkunde en de situatie te Utrecht door verschil-
lende sprekers naar voren gebracht. Ik kan hiervan zeggen, dat het inderdaad de 
bedoeling is deze gedeeltelijk te decentraliseeren naar de Rijksuniversiteit in 
Groningen. Dat mijnerzijds hierin vertraging zou zijn gebracht, doordat ik niet een 
bepaalde verklaring zou hebben afgegeven, moet ik ten stelligste ontkennen. Immers, 
in afwachting van het aannemen van deze begrooting heb ik juist met Groningen 
onderhandeld, opdat na aanneming van deze begrooting deze zaak snel voortgang 
zou kunnen vinden. Met name is beslag gelegd, voorloopig, op een gebouw, waarin

•deze tandheelkunde in Groningen zou kunnen worden ondergebracht. Zoodra dus 
deze begrooting is aangenomen, zal dit definitief ,zijn beslag krijgen. Ik hoop, dat. 
dit er toe' zal bijdragen, dat Utrecht van zijn zeer groot aantal studenten in de 
tandheelkunde gedeeltelijk kan worden ontlast, Daardoor zal stellig de toestand in 
Utrecht nog niet normaal kunnen heeten. Ik heb echter het voornemen opgevat te 
trachten een enkelen assistent, die in militairen dienst is gegaan, terug te krijgen, 
opdat men daar in ietwat normaler omstandigheden dan de huidige zal kunnen 
werken. 

Ik moet er hier overigens wel op wijzen, dat deze materie niet zoo eenvoudig is, 
omdat mijn ambtgenoot van Oorlog ter zake ook met zeer groote moeilijkheden te 
kampen heeft, maar ik zal gaarne een poging doen om Utrecht hier eenigermate 
tegemoet te komen, zoodat de talrijke studenten, die daar • de tandheelkunde studeeren, 
op een ietwat betere wijze dan tot nog toe deze studie kunnen voltooien. 

DE REORGANISATIE VAN HET TANDHEELKUNDIG ONDERWIJS 

Naar wij vernemen heeft het wetsontwerp tot reorganisatie van het tandheelkundig 
onderwijs (waaromtrent de Minister van Onderwijs in zijn Memorie van Antwoord 
op het voorloopig verslag van de commissie van rapporteurs over de begrootingen 
van 1946 en 1947 spoedige indiening toezegde) het departement reeds eenige weken 
geleden verlaten en is den Raad van State op het oogenblik, waarop wij dit schrijven, 
reeds gepasseerd. 
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EEN JUBILEUM 

Naar wij vernemen zal het op 15 Febr. a.s. 25 jaar geleden, zijn dat de Heer 
J. A d r i a a n s e n optrad als directeur van het bekende Amsterdamsche Tand 
technische Laboratorium. 

DE LOONGRENS VOOR VERPLICHTE VERZEKERING VERHOOGD 

Met ingang van 1 Januari 1947 is de loongrens, bedoeld bij de betreffende bepalin-
gen van de Ziektewet, van f 3000 verhoogd tot f 3750. De thans onder die bepalingen 
vallende werknemers hebben zich vóór genoemden datum als verplicht verzekerde 
bij een algemeen ziekenfonds moeten laten inschrijven. 

RECHTSHERSTEL 

Gelet op het Besluit Rechtsherstel ontslagen ambtenaren (Staatsblad no. E 94) is, 
te rekenen van 5 'Mei 1945 af, bij beschikking van den Minister van Sociale Zaken 
van 30 December 1946 wederom benoemd tot lid-tandarts van het Centraal Medisch 
Tuchtcollege J. S a n d er s Ezn. te 's-Gravenhage, in de vacature, ontstaan door 
het op grond van de artikelen 2, eerste lid sub 2 en 5 van het Zuiveringsbesluit 1945, 
aan F. G. Ph. E. We d e k in d verleend ontslag. 

VERZOEK VAN DEN PENNINGMEESTER VAN HET STEUNORGAAN 

Zouden de contribuanten van het Steunorgaan de lasten der administratie willen 
verlichten, doorhun contributie spoedig over te schrijven op giro 248849 van den 
Penningmeester van het Steunorgaan der Nederlandsche Maatschappij _ tot Bevor-
dering der Tandheelkunde of op de Rekening J. J. Backer Dirks, Letter S 
bij de Twentsche Bank te Rotterdam? 

NEDERLANDSCHE ARPA 
(Association pour les Recherches sur la Paradentose) 

Nu dezer dagen de Nederlandsche ARPA haar werkzaamheden heeft hervat, richt 
het Bestuur zich tot de Nederlandsche tandartsen met het doel, het werk van de 
ARPA in hun belangstelling aan te bevelen. Het Bestuur meent, dat nog vele collegae 
de meening zijn toegedaan, dat de ARPA een vereeniging is, waarvan men het lid-
maatschap slechts door uitnoodiging kan verwerven. Het tegendeel is waar. Iedere 
Nederlandsche tandarts, die waarlijk belang stelt in het paradentose-vraagstuk, is 
welkom als lid. 

Aanmeldingen daartoe kunnen gedaan worden bij den 
lén secretaris der Ned. ARPA, 
J. B. VISSER, Rembrandtlaan 47, Hilversum 

ERRATUM 

In het artikel: „Blijvende. immuniseering van de wortelpunt" in het December-
nummer is een storende fout geslopen, waardoor precies het tegengestelde wordt 
gezegd dan bedoeld is. 

Onder: „Eigenschappen van het door Wits e n b u r g gemaakte Jetri" staat 
op den 12en regel van dat gedeelte: „om te voorkomen, dat juist in nauwe kanalen" 
enz.; dit moet natuurlijk zijn „om te zorgen, dat juist enz. 

• 
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